
Slovenská lekárska komora odmieta
Matovičov šialený plán masívneho plošného
testovania
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SLOVENSKO: Dobrou správou podľa šéfa komory Mariana Kollára je očkovanie. Problémom je však
nedostatok vakcín.

Masívne plošné testovanie si Slovensko aktuálne nemôže dovoliť, má viac rizík ako benefitov.
Riešením pandemickej situácie okolo nového koronavírusu je nateraz lockdown. Vo štvrtok to
povedal prezident Slovenskej lekárskej komory (SLK) Marian Kollár, ktorý informoval o stredajšom
(13. 1.) stretnutí s ministrom zdravotníctva Marekom Krajčím (OĽANO).

Kollár vidí zmysel v znížení mobility na minimum. Tvrdí tiež, že je dôležité, aby zdravotníctvo šetrilo
materiálne, personálne, finančné aj psychické sily. Testovať by sa malo podľa jeho slov v ohniskách
nového koronavírusu. Poukázal tiež na to, že rizikový je nebezpečnejší britský kmeň nového
koronavírusu či chladné počasie, preto nepovažuje za správny krok, aby sa pri celoplošnom
celonárodnom testovaní stretla “masa ľudí”. Poznamenal však, že s týmto sa s ministrom Krajčím ani
s vládou nezhodujú.

Dobrou správou podľa šéfa komory je očkovanie. Problémom je však nedostatok vakcín. Kollár
v tomto smere vidí veľkú úlohu diplomacie. Výber tých, ktorí sa budú očkovať, by sa podľa neho mal
zmeniť. Očkovať by sa mali začať najstaršie a najrizikovejšie skupiny. Pripomenul, že od 18. januára
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by sa mali zriadiť mobilné očkovacie jednotky, ktoré budú chodiť do terénu. Problematické môže byť
transportovanie očkovacej látky od spoločnosti Pfizer.

Predstavitelia rezortu zdravotníctva a SLK hovorili aj o zvýšení PN. Lekári, ktorí sa nakazia pri
výkone svojho povolania ochorením COVID-19, prípadne ich rodiny v prípade úmrtia lekára, by mali
byť odškodnení, a to aj spätne. SLK bude žiadať, aby sa štát postaral o tých zdravotníkov, ktorí sú
priamo v ohnisku a v ohrození života a zdravia. Komora žiada aj 100-percentnú dávku v čase PN, ak
sa lekár nakazí ochorením COVID-19, a to od prvého dňa. Rezort zdravotníctva dal podľa Kollára
prísľub, že bude tieto otázky riešiť.

SLK a ministerstvo zdravotníctva sa podľa Kollára zhodli aj vo vízii slovenského zdravotníctva a na
tom, že zdravotníctvo má byť službou.
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